
Kronika obce Kyšice rok 2015 
Dění v obci v roce 2015 se po loňských více méně hektických událostech, spojených 

s dodělávkami dosti náročných a drahých staveb a volbami do zastupitelstva ustálilo a vrátilo 

do normálních mezí. Zastupitelstvo jedná o běžných záležitostech jako je např. zimní údržba 

silnic, různé pronájmy a postoupení pozemků pro uložení elektrických kabelů do země a další 

podobné záležitosti. 

 
Od 7. února je v provozu Sauna/Relax a od 18. února pedikúra, tyto prostory jsou pronajaty 

paní Mgr. Miladě Duškové na dobu neurčitou za 3 440,- Kč/měs. a 2 000 záloha na energie. 

Stále není shoda, zda v Sokolovně provozovat hospodu. Není totiž jasné, jestli by byla 

rentabilní. Názory jsou rozporné. Je ale odsouhlasena změna stavby před dokončením, pro 

případné restaurační zázemí. Ukazuje se, že investice do Sokolovny se vyplatila, je hojně 

využívána a každý si zde najde svoje vyžití. Například 24. ledna divadelní soubor V.A.D. 

sehrál představení „Rozpaky zubaře Svatopluka Nováka“. I pro taneční zábavu se najde čas, 

18. dubna ji uspořádali rybáři a zaznamenali úspěch. Prozatím obec na Sokolovně nemůže 

ještě po dva roky vydělávat (po dobu udržitelnosti dotačního projektu), zatím je provoz 

dotován, do budoucna se počítá s vyrovnaným rozpočtem. Drobné problémy s dohotovením 

několika maličkostí by mohly být odstraněny do příštího roku. 
 

Ještě nejsou dokončena jednání o rybníku Na Kocourku, ale se zdá, že je naděje na vyřešení 

problémů, jak s panem Karasem o pozemek pod rybníkem, tak s úřady o proplacení dotace, 

aby obec dostala zpět nějaké peníze. Příští rok se ukáže, jak budou jednání úspěšná. Také se 

objevily skryté vady na hrázi, na několika místech jsou průsaky vody. I tyto záležitosti budou 

řešeny během roku. 
 

Obec Braškov, ač na našem katastru, začala 11. srpna obnovovat bývalou pěšinu z ulice 

V Jalůvkách (od Martínkovic a Šejvlovic domu), až k silnici Unhošť – Pletený Újezd, s 

vedlejší spojnicí k Braškovu. Podél cesty byly vysázeny listnaté stromy, jež se většinou, i přes 

sucho v tomto roce panující, znamenitě ujmuly, možná proto, že byly zalévány. Naše obec 

tento počin uvítala, jelikož je to dobrý nápad a hlavně, vše bylo v braškovské režii. 
 

Během pozdního léta a podzimu byly postupně bourány seníky u kravína, již dávno 

nepoužívané.  Do provozu byly uvedeny asi tak v roce 1975 a několik let sloužily, postupně 

začaly být velice poruchové, a dokonce jednou hořely a hasiči v nich uskladněné seno dva 

dny dobývali ven. Posléze se přestaly používat a přes třicet let takzvaná „kyšická dvojčata“ 

chátrala. 
 

Naše knihovna je, po přestěhování, v důstojném prostředí a je znamenitě vedena paní Věrou 

Holotovou. Během roku si zde vypůjčilo 587 čtenářů celkem 1308 knih. 
 

Jako každý rok v červnu jsme oslavili den dětí, stalo se tradicí místo konání – louka kolem 

rybníku Parkán, účast hojná. 
 

Vítání nových občánků proběhlo 19.září v Sokolovně. Uvítáno bylo osm človíčků narozených 

v roce 2013, 2014 a 2015 jmenovitě: Alex Nguyen nar. 14.dubna 2013, Klára Civínová 

15.ledna, Jan Jílek 9.března, Laura Škachová 20.května, Michaela Jungrová 20.listopadu, 

Amálie Porkrtová 5.prosince, Amálie Marešová 14.prosince a Václav Brejník 17. dubna 2015. 
  



Letos se narodili dva noví občánci: 
Václav Brejník 17. dubna 
Zora Leflerová 20. srpna 

 

Je smutnou skutečností, že po radostných událostech se dostane i na události smutné. V roce 

2015 naše řady opustilo nenávratně šest našich sousedů a sousedek: 
Miloslava Lucová, roz. Plocová   26. 1. ve věku 86 let. 
Růžena Čížková, roz. Koňasová   14. 2. ve věku 84 let. 
Drahoslava Červenková, roz. Nováková  29. 3. ve věku 67 let. 
Eduard Urban      20. 4. ve věku 73 let 
František Čížek     3. 5. ve věku 82 let 
Karel Novák      30. 10. ve věku 75 let. 

 

K 31. prosinci žilo v Kyšicích 630 obyvatel. 
 


